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1. Opening en mededelingen 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Petitie 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Toezegging 

 

 

Mededeling 

De VOORZITTER opent de vergadering en heet allen welkom.  

Hij staat even stil bij de moord op de advocaat van een kroongetuige in Amsterdam, en 

betreurt hoe criminaliteit op deze manier onze rechtsstaat ondermijnt. 

 

(de mededeling die aanwezigen in de raadszaal in het kader van wet AVG erop attent maakt dat de 

vergadering wordt opgenomen en de beelden worden bewaard is weggelaten, maar blijft van kracht) 

 

Stichting Texels Welzijn deelt voorafgaand op originele wijze hun jaarverslag uit. 

 

Aanbieding van de petitie ‘Hand(en) af van het duin bij ’t Horntje’ aan burgemeester 

Uitdehaag door de heer VAN KRAAIJ namens buurtbewoners, en overige Texelaars en 

Texelliefhebbers over het kunstwerk dat HHNK in de duinen bij ’t Horntje wil plaatsen. Zij 

constateren dat het 14 meter hoge kunstwerk “in veilige handen” niet hoort in de duinen bij 

’t Horntje; dat deze natuurlijk gevormde duinen, behorende tot Texels oudste, de zeldzame 

grijze duinvegetatie herbergen. Deze zeldzame duinen worden beschadigd door de plaatsing 

van het kunstwerk, en door de aantrekkende werking daarvan op bezoekers. En dat terwijl 

de Prins Hendrik Zanddijk afgesloten is voor publiek om juist grijze duinen te laten ontstaan! 

Dat het kunstwerk met bijna 14 meter hoogte een buiten proportionele impact heeft op het 

lokale kleinschalige landschap, de entree van Texel en de horizon van Wereld Erfgoed De 

Waddenzee. Zij verzoeken de gemeente Texel niet mee te werken aan de plaatsing van dit 

kunstwerk en met het HHNK te zoeken naar een alternatieve locatie met minder gevolgen 

voor natuur, landschap en de rust van buurtschap ’t Horntje, dan wel te kiezen voor een 

meer bescheiden kunstwerk op een geschikte locatie.  

Op het moment van opstellen hadden al 924 mensen de petitie ondertekend; 93 van ’t 

Horntje, 145 van Den Hoorn (incl.’t Horntje), 608 van Texel en 313 van de overkant. Ze 

hopen dat de politiek dit verder op wil pakken, om gezamenlijk een andere oplossing te 

zoeken. Burgemeester UITDEHAAG meldt dat de vergunning in principe is verleend, en dat 

er inmiddels een aantal bezwaarmakers is. Hij tipt indieners en ondertekenaars van de 

petitie, dat zij ook nog formeel bezwaar kunnen maken. Hij zegt toe met HHNK in overleg te 

gaan.  

 

Raadslid WITTE vertelt over de auditcommissie in oprichting. Al een aantal jaren werd 

erover gesproken, en de raad heeft besloten dat die er nu moet komen.  
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Ze zijn ervoor in opleiding geweest. Op 11 juni 2019 hadden ze de 1e bijeenkomst en er zijn 

inmiddels 3 vergaderingen geweest. Alle fracties zijn erin vertegenwoordigd. Ze zijn nog 

zoekende wat/hoe ze willen functioneren op Texel, en krijgen de eerste 6 maanden 

ondersteuning van de secretaris van de auditcommissie in Den Helder, de heer R. De Jonge. 

Verder zitten als adviseurs in de commissie mevrouw De Porto en mevrouw Lubach. De 

auditcommissie heeft als taak op te treden als adviesorgaan van de raad. Er dient nog een 

verordening te worden opgesteld over doel, werkwijze, enz. Die wordt te zijner tijd ter 

vaststelling aangeboden.  

Burgemeester UITDEHAAG is blij dat ook gemeente Texel op deze manier naar de financiën 

gaat kijken en in overleg kan treden met de accountant. 

2. Vaststelling volgorde stemming 

 Het lot valt op raadslid HOOIJSCHUUR om bij hoofdelijke stemming te mogen beginnen. 

3. Vaststelling agenda 

VVD Raadslid SCHUIRINGA licht toe waarom op het laatste moment nog een motie (6b) van VVD, 

Texels Belang, CDA en Texel 2010 is ingediend met als titel: “Geen agrarische grond meer 

naar natuur”. Ze waren nogal geschrokken van de woorden van de voorzitter van Agrarische 

Natuurvereniging De Lieuw in de Texelse Courant afgelopen vrijdag over de verdere 

omzetting van agrarische grond naar natuur in het kader van Natuurnetwerk Nederland 

(NNN), voorheen EHS. Gisteravond heeft gedeputeerde mevrouw Rommel de voornemens 

nader toegelicht, waarna de indieners hebben besloten de motie in te trekken.  

Raadslid MARSEILLE beluisterde dat mevrouw Rommel aangaf éérst aan de overkant de NNN 

te willen invullen. Hij is toch wel benieuwd naar de eventuele gevolgen voor Texel en de 

reactie van het college.  

Burgemeester UITDEHAAG raadt hem aan deze vraag schriftelijk te stellen, want het college 

heeft zich hier niet op kunnen voorbereiden. Raadslid MARSEILLE hoopt dat het college de 

raad wel –tijdig- op de hoogte wil houden. Raadslid WITTE gaat ervan uit dat het college hen 

altijd informeert over belangrijke ontwikkelingen. 

Raadslid HIN wil als mede-indiener de motie toch op de agenda houden.  

 De agenda wordt hierna ongewijzigd vastgesteld. 

4. Vaststelling verslag raadsvergadering 10 juli 2019 

 Er zijn geen voorstellen tot wijziging ontvangen. Verslag wordt vastgesteld. 

5. Te bespreken onderwerpen 

5a. Programma locatie voormalige Kompasschool 

Amendement VVD, PvdA, Texels Belang, GroenLinks, D66: “Méér woningen op de Kompas-locatie”. 

CDA ondersteunt dit amendement. 

Toelichting  

 VVD Raadslid VAN SIJP meent dat het amendement voor zich spreekt: van de voorgelegde 3 

programma’s gaat de voorkeur van het college uit naar nr.1, en die van de indieners naar 

programma 2, omdat daarmee meer woningen worden gerealiseerd. 

Vragen  

Texels Belang Raadslid WITTE complimenteert college en gehele raad, dat na de motie van 9-12-2018 over 

actief aanpakken van woningbouw, er nu al een besluit genomen kan worden. 

GroenLinks Raadslid MARSEILLE is ook blij met de snelheid, en met de grote steun voor de optie met de 

meeste woningen. N.a.v. de geluiden over het omringende groen vraagt hij om bij de 

aannemer aan te dringen de bomen zoveel mogelijk te laten staan. Ook ziet GroenLinks 

graag aanleg van groen in de punt tussen Molenstraat en Beatrixlaan. 

PvdA Ook raadslid VELTKAMP is blij met de mogelijkheid de keus via dit amendement aan te 

passen. Het verbaasde hem dat het college niet koos voor de optie met de meeste woningen.  

D66 Raadslid VAN DE WETERING denkt dat ze allen blij zijn. Op hun schriftelijk vraag over de 

verschillen tussen de opties, met meer of minder groen kwam als antwoord dat programma 3 

méér groen en parkeren biedt, en een niet-sluitende exploitatie.  
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Ze vindt op deze manier de 3 programma’s eigenlijk niet goed vergelijkbaar. 

Texel 2010 Raadslid HIN vindt het amendement eigenlijk haaks staan op de PvdA-motie onder 6a: “Grip 

op groen bij bouwprojecten in de dorpen”. Raadslid VAN DE BELT stelt dat het wel in het 

verlengde ligt. Ze kwamen met de motie doordat ze getriggerd werden door omwonenden 

om  meer op het groen te letten, maar willen die bij het betreffende agendapunt 

behandelen. 

Texels Belang Raadslid HOOGERHEIDE hoorde in de troonrede dat veel geld voor starterswoningen 

beschikbaar komt. Hij dringt bij het college aan daar op in te spelen en er alles aan te doen 

om subsidie binnen te halen. 

Reacties  

college Wethouder KOOIMAN is wel blij met de keus van de raad. Als college hadden ze wel voor 

optie 1 gekozen, vanwege het exploitatieresultaat en meer redenen, maar kan ook goed 

leven met optie 2.  

Tegen de heer Marseille zegt hij niet helemaal te kunnen garanderen dat met de geheel 

nieuwe inrichting al het groen behouden blijft. En naar beplanting op het driehoekje zullen 

zeker kijken, hoewel het geen hinder of onveiligheid voor het verkeer mag opleveren. Maar 

natuurlijk zullen ze niet onnodig meer groen weghalen dan noodzakelijk.  

In reactie op mevrouw Van de Wetering wijst hij op de verschillen in exploitatieresultaat in 

het advies. Als D66 nu keus uit 3 opties met veel groen had willen hebben, blijven ze aan de 

gang, denkt hij. Bovendien kan het college uitstekend leven met het amendement. Raadslid 

VAN DE WETERING leest nergens dat het college bij programma 3 bewust een andere keus 

maakt voor wat betreft het groen. Dat maakt de opties in haar ogen niet goed vergelijkbaar.  

  

CDA Raadslid ZEGEREN meldt dat CDA niet mee heeft ingediend, maar het amendement zeer 

sympathiek vindt. Ze nemen aan dat het college er bij de uitwerking in overleg met de buurt 

wel uitkomt, ook wat betreft speelgelegenheid. 

Texels Belang 

college 

Raadslid WITTE vraagt wanneer de wethouder verwacht de sleutels aan de nieuwe bewoners 

te kunnen overdragen. Wethouder KOOIMAN wil natuurlijk tempo maken, maar is afhankelijk 

van een aantal factoren, zoals ruimte bij de bedrijven, het woningbouwprogramma, tussen-

personen, enz. Al staat dit project ‘met stip bovenaan’, toch kan hij niet beloven dat het 

volgend jaar al opgeleverd wordt. 

Vervolg CDA 

VVD 

Texels Belang 

college 

Raadslid ZEGEREN wil toch wel naar een moment toe dat iets benoemd wordt. Hij hoort 

graag met enige regelmaat de status. Raadslid VAN SIJP hoort dan graag een opsomming van 

alle  punten die het CDA maandelijks van het college wil horen. Dat lijkt raadslid WITTE ook 

niet werkbaar. Burgemeester UITDEHAAG beaamt dit en denkt dat de raad met 

halfjaarrapportage, begroting, jaarrekening, enz. al voldoende op de hoogte is. Ook moet 

men zich realiseren dat ze die capaciteit misschien beter anders kunnen inzetten. 

college Wethouder KOOIMAN antwoordt de heer Hoogerheide nog, dat ze er zeker achteraan zullen 

gaan als die subsidie er is. Raadslid HOOGERHEIDE hoorde het vandaag ook in de algemene 

beschouwingen. 
  

Besluit Amendement “Méér woningen op de Kompas-locatie” wordt met 14/1 aangenomen. Alleen 

raadslid Hin (Texel 2010) stemde tegen.  
  

Besluit Geamendeerd raadsvoorstel unaniem aangenomen. 

5b. (Voorlopige) Tarieven nieuwe Sporthal 

Toelichting 

 

 

Correctie/ 

aanvulling 

De VOORZITTER licht toe dat het voorstel ‘tarievenbeleid sportaccommodaties’ na de 

commissiebehandeling is ingetrokken. Voor het in gebruik nemen van de nieuwe sporthal 

dient echter wel een (voorlopig) tarief te worden vastgesteld.  

Wethouder VLAMING biedt excuus aan dat de tekst over faillissement van de ATV er niet uit 

is gehaald.  

Ten tweede vult hij aan dat het volledige tarievenbeleid – inclusief definitief tarief voor de 

sporthal - op een later moment naar de commissie komt.  

Amendement PvdA: “Nu een tijdelijk tarief voor de TXL Sporthal”. 

Toelichting 

PvdA 

Raadslid VELTKAMP geeft aan dat ze dit amendement ter verduidelijking indienen, omdat je 

het collegevoorstel mogelijk anders kunt lezen.  
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Reacties  

VVD Raadslid RAN dacht dat het er eigenlijk al staat, maar de VVD steunt het amendement wel.  

Texels Belang Ook raadslid KOOT weet niet in hoeverre vervangen van ‘voorlopig’ door ‘tijdelijk’ meer 

duidelijkheid biedt, maar kan wel instemmen. Raadslid RAN wijst haar erop dat het woord 

‘tijdelijk’ over beslispunt 2 gaat, maar dat het amendement tevens bij beslispunt 1 ‘in 

afwachting van het voorstel tarievenbeleid’  toevoegt. Raadslid KOOT dankt hiervoor. Op 

deze manier is duidelijker de tijdspanne aangegeven. 

  

College Wethouder VLAMING meldt dat het college het amendement volledig overneemt, want hij 

vindt het van waarde als verduidelijking. 
  

Besluit Amendement ‘Nu een tijdelijk tarief voor de TXL sporthal’ wordt met 14/1 aangenomen. 

Alleen raadslid Hin (Texel 2010) stemt tegen. 
  

Besluit Het geamendeerde raadsvoorstel wordt unaniem aangenomen.  

5c. Reparatiebesluit Huisvestingsverordening 2019, inclusief een wijziging van de 
legesverordening (dus 2 besluiten) 

Toelichting  De VOORZITTER licht toe waarom dit reparatiebesluit voorligt. Het op 10 juli 2019 aangeno-

men amendement verlengde de periode van vruchteloze aanbieding van koopwoningen van 

13 naar 24 weken, maar dat blijkt in strijd met de Huisvestingswet. Tevens legt het college 

n.a.v. discussie in de raadscommissie een aanpassing van de Legesverordening voor. Het gaat 

om een uitzonderingsbepaling voor huisvestingsvergunningen voor sociale huurwoningen 

onder mandaat verleend door Stichting Woontij. 

  

PvdA Raadslid VAN DE BELT is blij met deze aanpassing aan de wet. Toch denkt de PvdA dat dit 

niet de laatste reparatie zal zijn, want creatieve mensen zullen andere wegen vinden. 

GroenLinks 

 

 

 

D66 

Raadslid SOYER had verwacht dat er een overgangssituatie zou komen, aangezien nu immers 

de bezwaartermijn tegen de WOZ-waarde is verstreken. Hij vraagt dan ook of het college 

bereid is tot na de bezwaartermijn van komend jaar de hardheidsclausule toe te passen, om 

af te kunnen wijken van de eerder bepaalde WOZ-waarde. Ten tweede dringt hij bij het 

college aan daar goed over te communiceren. Raadslid VAN DE WETERING is dit helemaal 

met hem eens. Ze is blij dat de toezegging in de commissie op deze manier is toegepast. 

Reacties  

college De VOORZITTER merkt op dat de hele verordening dan opnieuw moet worden vastgesteld. 

Wethouder HUISMAN denkt dat de vraag van de heer Soyer meer in de commissie thuishoort. 

Als de WOZ teveel afwijkt moet het college daar iets mee, maar het is lastig nu aan zo’n 

mondeling verzoek te voldoen. Een amendement was dan meer op z’n plaats geweest. Over 

communicatie stelt ze dat de website daar voldoende in voorziet. De VOORZITTER adviseert 

de heer Soyer een afspraak met de wethouder te maken, om te kijken via welk instrument 

hij daar het beste – op een ander moment – aandacht voor kan vragen. 

CDA Van raadslid ZEGEREN hoeft dat niet, maar wel moet het besluit goed uitgerold worden.  

PvdA Raadslid VELTKAMP is verbaasd dat nu alles overnieuw zou moeten. Het gaat hier toch 

alleen over de 2 reparatiebesluiten. De VOORZITTER heeft niet de intentie de hele discussie 

over te doen. In juli heeft de raad uitgebreid kans gehad van gedachten te wisselen. Het 

lijkt hem beter de komende tijd te bekijken of de reparatie aan de verwachtingen voldoet. 

En anders zou de raad schorsing moeten vragen. Raadslid ZEGEREN wil de discussie niet 

opnieuw doen, maar verlangt wel goede uitleg. De VOORZITTER denkt dat dit voor het 

voorliggende besluit niet zoveel uitmaakt. 

Stemverklaring Raadslid VAN DE BELT verklaart dat de PvdA nu zal instemmen, maar wil benadrukken dat 

ze voor de zomer tegen vaststellen van de huisvestingsverordening stemden, omdat ze het 

niet het geschikte instrument vonden om de woningproblematiek op Texel op te lossen.  
  

Besluit Reparatiebesluit Huisvestingsverordening unaniem aangenomen. 
  

Besluit Aanpassing Legesverordening 2019 inzake Huisvestingsvergunning unaniem aangenomen. 
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5d. Halfjaarrapportage 

Besluit Halfjaarrapportage unaniem vastgesteld. 
  

 Hierna last de voorzitter 2 extra ‘raadsbesluiten’ in en roept daartoe ambtenaren Atie 

Voerman en Piet Morée naar voren. Zij nemen morgen afscheid i.v.m. hun pensionering. Al 

heel lang zorgen zij dat de raad goede besluiten kan nemen over halfjaarrapportage, 

begroting en jaarrekening. Burgemeester Uitdehaag overhandigt ze ingelijste ‘besluiten’, 

die inhouden dat mevrouw Voerman tot eeuwige vraagbaak voor de begroting wordt 

benoemd, en de heer Morée tot in lengte van dagen beschikbaar zal zijn om de raad bij te 

spijkeren op het gebied van financiën. Beide besluiten worden unaniem aanvaard. 

5e. Grondprijsbeleid: Grondwaarde volgt het gebruik van de grond 

 De VOORZITTER licht de aanleiding tot dit voorstel toe. De raad nam op 11 juli 2018 de 

motie ‘Een debat over uitgifte van grond aan niet-commerciële instellingen’ aan. Met het 

aanvullen van de paragraaf Grondbeleid ontstaat meer duidelijkheid over toepassing van de 

grondprijsmethodiek. Essentie van het voorstel: Op het moment dat het gebruik van grond 

verandert, bijv. omdat de maatschappelijke organisatie commerciële nevenactiviteiten 

ontplooit, kan ook de grondprijs en evt. daarvan afgeleide huurprijs wijzigen. 

Amendement PvdA, VVD, GroenLinks, CDA, D66: “Herziening van grondprijzen altijd via de 

gemeenteraad” 

PvdA Raadslid VELTKAMP licht toe dat ze na de discussie in de commissie met een aantal fracties 

samen tot dit amendement zijn gekomen. Als een grondprijs (en daarmee de huurprijs) voor 

maatschappelijke organisaties herzien moet worden, wil de raad daarover kunnen beslissen. 

VVD Raadslid RAN dankt de heer Veltkamp voor de opzet. 

Texels Belang Raadslid KOOT geeft aan dat Texels Belang zeer positief is over de achterliggende gedachte. 

Ze worstelden met het woord ‘kan…’ in plaats van ‘zal…’. Ze zijn wel akkoord dat het niet 

langs de raad hoeft als er niets verandert. Ook vinden zij dat verenigingen commerciële 

activiteiten moeten kunnen ontplooien zonder meteen huurverhoging opgelegd te krijgen.  

Reacties  

college Wethouder KOOIMAN is blij met de duidelijkheid door deze discussie. Het college kan 

uitstekend met dit amendement uit de voeten, deelt hij mee. 
  

Besluit Amendement ‘Herziening van grondprijzen altijd via de gemeenteraad’ wordt unaniem 

aangenomen. 
  

Besluit Geamendeerd raadsvoorstel ‘Grondprijsbeleid: Grondwaarde volgt het gebruik van de 

grond’ wordt unaniem aangenomen. 

5f. Aanpassingen Bolwerk n.a.v. herstelwerkzaamheden dijkwegen door HHNK 

Vragen  

D66 Raadslid VAN DE WETERING heeft contact gehad met dorpscommissie Oudeschild en een 

aantal verslagen teruggezien. Het lijkt haar dat het stukje Bolwerk beneden langs de huizen, 

dat immers niet aan de dijk ligt, wel met klinkers bestraat kan worden.  

PvdA Raadslid VAN DE BELT denkt – naar aanleiding van de vragen over vrachtverkeer door het 

dorp – dat het goed is dit onderwerp ook een keer in gesprek met het dorp te agenderen.  

De komende dorpenronde gaat waarschijnlijk vooral over woningbouw, verwacht hij.  

VVD Raadslid SCHUIRINGA merkt op dat de dijkwegen van HHNK zijn. De VVD had ook al 

specificatie van de aanpassingen voor de verkeersveiligheid gevraagd. Daarbij lijkt het ook 

goed die financieel te  benoemen, zodat we weten waar we aan toe zijn, vindt hij. 

Reacties  

College 

 

 

toezegging 

Wethouder KOOIMAN geeft D66 te kennen dat HHNK op dat stuk weg, omdat het wel 

degelijk dijkweg is, toch asfalt eist. Tegen de PvdA zegt hij te verwachten dat ook deze weg 

wel bespreekpunt in de dorpenronde zal zijn. Ze gaan even goed bekijken hoe ze dat 

insteken, zegt hij toe. In reactie op de VVD zegt de wethouder dat plateaus en fietsstroken 

extra maatregelen voor de verkeersveiligheid zijn.  
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Besluit Voorstel ‘aanpassingen Bolwerk n.a.v. herstelwerkzaamheden dijkwegen door HHNK’ wordt 

unaniem aangenomen. 

6. Moties en initiatiefvoorstellen 

6a. Motie PvdA: “Grip op groen bij bouwprojecten in de dorpen” 

Toelichting  

PvdA Raadslid VAN DE BELT geeft aan dat ze na de behoorlijke bomenkap in Den Burg vorig jaar 
als vuistregel hebben gesteld dat dezelfde hoeveelheid groen moet worden teruggebracht, 
en dat er goede communicatie over zulke plannen moet zijn. Het blijkt echter dat de raad 
geen grip heeft op de hoeveelheid groen en hoe ermee om wordt gegaan. In de brief van het  
college staat al dat veel bouw komende jaren op krappere locaties zal plaatsvinden, daarom 
vraagt de PvdA te kijken naar de mogelijkheden om bij uitgifte van grond al meer grip te 
krijgen op de hoeveelheid groen. 

Vragen/reacties  

VVD Raadslid VAN SIJP is hier minder enthousiast over, want het gaat om particuliere grond. Ook 

kunnen plannen op die gronden ernstig doorkruist worden als je de motie aanneemt. 

Daarenboven verwacht de VVD ingeval van compensatie dat de eindafrekening bij de 

uiteindelijke gebruiker terechtkomt. Zij stellen betaalbare woningbouw boven groen. 

GroenLinks Raadslid MARSEILLE steunt de PvdA wel, want dit borduurt mooi voort op hun eerdere 

inspanningen. Tegen de VVD zegt hij dat het ‘één het ander niet uit sluit’. Hij denkt dat het 

college inventief genoeg is om bij bouwplannen rekening te houden met het groen. 

D66 Raadslid VAN DE WETERING is ook blij met de motie. Ze neemt aan dat deze afspraken vóór 

verkoop gelden, onder bepaalde voorwaarden. Het lijkt haar dat men niet altijd nieuw groen 

hoeft aan te planten, als men er maar heel zuinig mee omgaat, en de bomen beschermt, 

tijdens de bouw, want Texel heeft nog maar heel weinig grote oude bomen.  

Texels Belang Raadslid KOOT vraagt of er wellicht al iets is geregeld over behoud van aanzicht en groen, 

zoals de ‘groene voet’ bij bedrijventerreinen. Kijkt daar een commissie naar, of is men vrij 

dit in te vullen, wil ze graag weten. 

CDA Raadslid VERSEPUT is het helemaal eens met mevrouw van de Wetering. Ze vindt ook dat de 

gemeente bij herinrichting van straten nu al hele mooie variaties in beplanting aanlegt. 

Verder is het goed te beseffen dat we op deze manier een bijdrage leveren aan de 

stikstofcompensatie, geeft ze mee. 

Texel 2010 Raadslid HIN herinnert mevrouw Van de Wetering eraan dat Texel logischerwijs bijna geen 

oude bomen heeft, omdat het vroeger vrijwel kaal was. Ze vindt ook dat er al veel aan 

inrichting groen gedaan wordt, en hoopt niet dat hier nog meer regels voor komen.  

 De VOORZITTER roept de PvdA op afspraken te maken. 

Reacties  

college Wethouder KOOIMAN wijst op de regels in het groenbeheerplan, waar dit eigenlijk een 

verdiepingsslag van is. Als de raad de motie wil aannemen, verzoekt hij ‘eerste kwartaal 

2020’ te veranderen in ‘medio 2020’. Verder geeft hij mee dat ze bij grote projecten altijd 

al een inpassingsplan moeten maken voor het groen, en het landschap. 

Texels Belang Raadslid WITTE vraagt of het werkelijk zo slecht gesteld is met het groen, dat deze motie 

nodig is. Hij merkt op dat commissie Ruimtelijke Kwaliteit toch ook om een plan met mooie 

invulling groen vraagt. 

D66 Raadslid VAN DE WETERING noemt als voorbeeld de recente bouw aan de  Gasthuisstraat; 

daar zijn veel bomen verdwenen. Ze denkt dat er beter over nagedacht had kunnen hoe daar 

bestaande bomen te behouden.  

Texels Belang Raadslid KOOT heeft moeite met de stelligheid van mevrouw Van de Wetering, dat zomaar 

bomen omgehakt worden en dat ze makkelijk hadden kunnen blijven staan. Heeft D66 

navraag gedaan naar de argumenten, en of dit echt een voorbeeld is hoe het niet moet, wil 

ze weten. Raadslid VAN DE WETERING vindt stellig dat er beter naar gekeken kan worden.  

Texel 2010 Raadslid HIN krijgt de indruk dat PvdA en D66 de beschermde bomenlijst weer willen 

invoeren, en dan als raad over elke boom willen beslissen. 

PvdA Raadslid VAN DE BELT weerspreekt dit. Ze vragen alleen om onderzoek naar de 

mogelijkheden; niet om dingen te bemoeilijken.  
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Wel voorzien ze dat straks de nieuwe  omgevingswet en bezwaren van omwonenden 

projecten kunnen vertragen, terwijl ze juist willen versnellen en belemmeringen wegnemen. 

Zo is de ‘groene voet’ ook niet meer rechtsgeldig. Het raadslid kent verscheidene 

voorbeelden, waarin de roep om meer aandacht voor behoud van groen sterk naar voren 

kwam, zoals Emmalaan, Marsweg, Wezentuin, enz. 

GroenLinks Raadslid MARSEILLE lijkt het beter nu eerst af te wachten met wat voor voorstellen het 

college komt. 

VVD 

 

PvdA 

Raadslid VAN SIJP verwacht onbedoelde neveneffecten van de motie. Er spreekt ook 

wantrouwen uit jegens de burger, vindt hij. De VVD zal dan ook tegen stemmen.  

Raadslid VAN DE BELT meent dat dit helemaal niet over wantrouwen gaat. De motie is 

bedoeld om ontwikkelingen mogelijk te maken, en alvast een voorschot te nemen op hoe de 

omgevingswet straks is in te passen. 

  

College 

 

 

 

PvdA 

 aanpassing 

Wethouder KOOIMAN meldt het college zal doen wat de raad opdraagt, maar onder 

voorwaarden. Het is lastig qua ambtelijke capaciteit, en ze staan niet te springen vanwege 

de haken en ogen, en extra kosten voor alle dorpen, die het zal opleveren. Bovendien geeft 

hij mee dat ze, als ze zouden vinden dat het groenbeheer slecht gaat, dan zelf wel met 

aanpassingen van het groenbeheerplan waren gekomen. Raadslid VAN DE BELT heeft wel 

begrip voor de beperkte ambtelijke capaciteit, dus is akkoord met ‘medio 2020’.  

Reacties CDA Raadslid ZEGEREN zegt in reactie op de bedenkingen van mevrouw Koot, dat dit juist een 

voorbeeld is van ‘meten is weten’. Hij raadt aan het college er de tijd voor te bieden, en de 

uitkomst af te wachten.Neem de tijd ervoor, en laten we uitkomst afwachten. 

GroenLinks Raadslid MARSEILLE zal ervoor waken dat er ruimte voor is, zowel ambtelijk als qua geld.  
  

Besluit De aangepaste motie (medio 2020 in plaats van eerste kwartaal 2020) wordt verworpen met 

7/8. De fracties van PvdA, GroenLinks, D66, CDA stemden vóór; de fracties van Texel 2010, 

Texels Belang en VVD tegen.  

6b Motie “Geen agrarische grond meer naar natuur” 

 Deze motie was ingediend door Texels Belang, VVD, CDA en Texel 2010, maar bij monde van 

raadslid Schuiringa ingetrokken door de eerste 3 fracties.  

Texel 2010 Raadslid HIN wilde de motie wél op de agenda houden, en vindt frappant dat de VVD zich 

terugtrekt, want dit uitgangspunt staat nadrukkelijk in het coalitieakkoord. 

VVD Raadslid SCHUIRINGA heeft bij de vaststelling van de agenda al uitgelegd dat ze de motie 

intrekken om het politieke proces niet te verstoren. 

GroenLinks Raadslid SOYER wijst op wat in het coalitieakkoord staat: natuur en landbouw koppelen, en 

behoud van 4000 ha agrarisch geschikt grasland. GroenLinks meent dat die koppeling juist in 

natuurgebieden is te leggen. Natuurgronden worden zelfs gepacht, waarmee zelfs meer 

ruimte in de fosfaatafgifte wordt behaald. GroenLinks waakt mee over de NNN, en heeft nog 

geen concrete voorstellen op dit punt (gezien). 

CDA Raadslid ZEGEREN is benieuwd wat het college vindt van de uitvoerbaarheid van de motie. 

PvdA 

Texels Belang 

Raadslid VAN DE BELT vraagt of Texels Belang nog mede-indiener is. Raadslid KOOT merkt 

op dat er afgelopen week enorm veel tumult was, o.a. door gebrekkige communicatie vanuit 

de provincie. De Gedeputeerde heeft gisteren uitleg gegeven aan voornamelijk agrariërs en 

politici. Dat heeft zeer verhelderend gewerkt, dus daarom heeft de VVD de motie 

ingetrokken. Aan de andere kant lijkt het haar niet verkeerd nog eens duidelijk te maken dat 

er geen hectare nieuw natuurgebied ontwikkeld mag gaan worden. Ze wil duidelijk 

benoemen dat de Gedeputeerde diverse keren verzekerde dat niet actief onteigend gaat 

worden. Texels Belang staat dus helemaal achter de motie, maar denkt dat die niet nodig is, 

en trekt hem dus ook in. 

PvdA Raadslid VAN DE BELT stelt dat het inmiddels een stevig mediaspel is geworden. Gisteravond 

zijn de ogen geopend door de uitleg van de Gedeputeerde, maar vanmiddag kwam alsnog 

een nieuwe motie. Ook de PvdA dacht dat Waalenburg het sluitstuk was van de EHS - 

natuurontwikkeling op Texel. Hij denkt echter dat geen Provincie zich iets van het 

coalitieakkoord – en van deze motie - zal aantrekken. De ingezonden brief in de Texelse 

Courant verwoordde een en ander goed.  
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Texel 2010 Raadslid HIN beluistert dat er nog veel discussie is. Aanhouden/intrekken van de motie lijkt 

haar heel verstandig.  

CDA Raadslid VERSEPUT vindt gaande de discussie teveel onduidelijkheid ontstaan. Ze vraagt of 

GroenLinks werkelijk aangaf dat de Gedeputeerde eerst aan de vaste wal moet gaan kijken, 

en dan pas bij Texel. De VOORZITTER wijst haar erop dat de motie is ingetrokken. 

Raadslid MARSEILLE vond gisteravond toch nog iets van onzekerheid blijven hangen. Vraag 

aan de Gedeputeerde was of ze éérst aan de vaste wal gaat zoeken, en pas als het daar niet 

lukt, toch weer naar Texel terugkomt. Hij verzoekt het college dit sterk in de gaten te 

houden en er op de correcte manier over te communiceren. Burgemeester UITDEHAAG 

maakt duidelijk dat het college van Texel niet over de communicatie van Provincie Noord-

Holland gaat. 
  

Besluit Motie ingetrokken. 

7. Hamerstukken 

7a. Vaststellen bestemmingsplan Reparatieplan Buitengebied, locatie Pontweg 234, 236, 238 

Besluit Unaniem vastgesteld met 14 stemmen (raadslid HOOGERHEIDE was even afwezig). 

7b. Vaststellen bestemmingsplan Reparatieplan Den Burg, locatie Emmalaan 3B 

Besluit Unaniem vastgesteld met 14 stemmen (raadslid HOOGERHEIDE was even afwezig). 

7c. Uitnutting kosten- en risicoreserve Leerwerkbedrijf De Bolder 

Besluit Unaniem aangenomen. 

7d. Wijziging verordening voor de vergadering en andere werkzaamheden van de raad van 
Gemeente Texel 

Besluit Unaniem vastgesteld. 

8. Rondvraag 

8.1 

 

 

 

 

 

Toezegging 

Raadslid VAN DE WETERING had vragen gesteld over het mogelijk blijven van bestaande 

evenementen in de nieuwe sporthal, maar inmiddels wordt de hal opgeleverd, terwijl haar 

vragen nog niet beantwoord zijn. Ze vreest een probleem, omdat wellicht de sporthal niet 

aan de eisen van de raad voldoet. Ze voelt zich hierdoor niet serieus genomen, en had er 

zelfs een spoedvraag van gemaakt.  

Wethouder VLAMING licht toe dat beantwoording inmiddels wel bij het college was 

gekomen, maar nog enige verduidelijking behoefde. De antwoorden komen na het 

eerstvolgende collegeoverleg, zegt hij toe.  

Raadslid VAN DE WETERING constateert dat dit pas na de oplevering van de sporthal is. 

Burgemeester UITDEHAAG erkent dat ze zich niet  hebben gerealiseerd dat dit punt zo 

zwaar lag. Het lijkt raadslid VAN DE WETERING toch dat de raad vóór de oplevering had 

moeten weten, als niet aan het raadsbesluit was voldaan. Burgemeester UITDEHAAG 

meende dat antwoord vóór de opening op tijd zou zijn, en biedt excuus aan. 
  

8.2 

 

Toezegging 

Raadslid VAN DE BELT signaleert dat voorheen de bordjes van het Waterwinningsgebied aan 

het begin van de Hogeberg-paadjes stonden, maar nu ineens in het midden. Het lijkt hem 

goed die uit het landschap weg te halen. Wethouder KOOIMAN heeft ook al gezegd voor-

zichtig te zijn met bordjes over het ‘icoonlandschap’, zoals het gebied onlangs is betiteld. 

Het college zou zich daar ook aan storen, dus hij zal kijken of de bordjes weg kunnen. 
  

8.3 

 

 

 

Toezegging 

Raadslid VAN DE BELT is benieuwd naar de voortgang m.b.t. het onderhoud aan de 

veerbruggen in verband met de bereikbaarheid van Texel, en hoort graag binnenkort de 

stand van zaken. Burgemeester UITDEHAAG wou dat hij meer kon vertellen. Wel kan hij 

verzekeren dat ze regelmatig met TESO en RWS samen optrekken, want dit heeft inderdaad 

hele grote impact op het eiland, bevestigt hij. De burgemeester gebruikt de zorg en steun 

van de raad om hiervoor bij RWS meer aandacht te vragen. 
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8.4 

 

 

Toezegging 

Raadslid HIN wijst op de uitspraak van de rechtbank op 16-9-2019 over de WOZ-waarde van  

recreatiewoningen. Die mag nu niet meer inclusief BTW worden berekend. Het lijkt haar dat 

dit verregaande financiële consequenties kan hebben voor de gemeente, omdat die 

eigenaars dat geld terug zouden moeten krijgen. Het gaat om 21%. Wethouder HUISMAN zegt  

schriftelijke beantwoording toe. 
  

8.5 

 

 

 

 

 

 

 

Toezegging 

Raadslid KOOT heeft een vraag in relatie tot de ambitie ‘Texel Sporteiland’. Bij het ‘men- 

weekend’ afgelopen weekend waren er speciale wensen voor de overnachting. De 

deelnemers zouden hun verblijf op Texel graag combineren met een paar dagen voor of na 

het evenement. Een aantal zegde zelfs af omdat ze die dagen er niet aan mochten koppelen. 

Andere accommodatie zoeken is voor deze mensen met hun paarden niet geschikt. Verzoek 

is volgend jaar toch wat ruimer te kijken bij het verlenen van vergunning, om deze mensen 

van ons eiland te laten genieten. Burgemeester UITDEHAAG zegt dat er in het verleden best 

discussie was over kamperen bij evenementen. Hij snapt wel dat deze mensen niet naar een 

normale camping kunnen, en zal nakijken of het mogelijk is af te wijken van de regel dat 

verblijf alleen de dagen van het evenement mag. Nieuwe discussie zal nodig zijn, als de raad 

dat anders wil. Raadslid KOOT ontvangt graag schriftelijk antwoord waar ruimte zit.  
  

8.6 Raadslid RAN had voor de zomer vragen gesteld over het kunstwerk van Jan Wolkers in de 

vijver aan de Elemert/Keesomlaan. Hij kan verheugd meedelen dat het kunstwerk er weer 

mooi bij staat en de verlichting weer werkt. 
  

8.7 Raadslid MARSEILLE biedt z’n verontschuldigingen aan over z’n taalgebruik daarnet. 
  

8.8 Burgemeester UITDEHAAG vernam dat de Alkmaarse uitgever van allerlei regionale kranten 

over de kop is. Hij vindt dat een absolute verarming, en prijst Texel gelukkig dat de Texelse 

Courant daar niet onder valt. 

9. Sluiting 

 De VOORZITTER dankt ieder voor de inbreng en sluit de vergadering om 21.25 uur. 

 

 

Afkortingen 

EHS = ecologische hoofdstructuur, NNN = natuurnetwerk Nederland 

Ondertekening 

Vastgesteld in de openbare raadsvergadering van 16-10-2019, 

 

De griffier, De voorzitter, 

 

 

 

 

 
 


